
Jegyzőkönyv∗

 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

2007. január 15-i rendkívüli üléséről 
 
Az ülés helye:  Városháza II. emeleti tanácskozó terme (Budaörs, Szabadság út 134.) 
 
Jelen vannak:  Wittinghoff Tamás polgármester,  Bíró Gyula, Budavári György, 
Filkey Péter, Jelen károly, Káhn János, Kálóczi Imre,  Kovács Ida Mária, Mánik 
Gusztáv, dr. Molnár Gábor, dr. Molnár Vilmos, dr. Nagy Tamás,  Ritter Imre, Dr. 
Ritter Gergely, Romsics Sándor, Sánta Áron, Stift Nándor, Szabó Károly, dr. 
Szabóné Müller Timea,  Takács Viktor, Töröcsik László, Török István, Dr. Vándor 
András  képviselők. 
 
Igazoltan távol: dr. Kisfalvi Péter képviselő  
 
Tanácskozási joggal meghívottak: Tevanné dr. Südi Annamária (jegyző), Kissné 
Benedek Zsuzsanna (aljegyző), Vágó Csaba (polgármesteri kabinetvezető), Szabó 
Gyula (városépítési irodavezető),  Almási Ibolya (pénzügyi irodavezető), 
Pusztaszeriné Elek Hajnalka  (adóiroda-vezető) Kövesdi Gabriella (szociális- és 
egészségügyi irodavezető), Pappné dr. Pálóczy Magdolna (általános igazgatási 
irodavezető), Erdős Károlyné (jegyzői irodavezető), Csík Edina (főépítész), Karsainé 
Kovács Judit (közoktatási irodavezető),  Benkő István (okmányiroda-vezető), 
Krajcsirik János (számítástechnika irodavezető), Teller Tamásné  (gyámhivatal 
irodavezető), Oderszkyné Miczkó Erika (belsőellenőrzési irodavezető), Pető Adrien 
(humánpolitika irodavezető) Papp Csaba (építéshatósági irodavezető). 
 
Jegyzőkönyvvezető: Tichy Antalné 
Számítástechnika részéről: Misik Tibor 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Köszönti a képviselő-testület tagjait, kollegákat,   
a televízió nézőit, és a megjelenteket. Megállapítja, hogy jelenleg 23 képviselő 
tartózkodik a teremben, a képviselő-testület határozatképes, az ülést 15 órakor 
megnyitja.  
Elmondja, hogy a rendkívüli Képviselő-testületi ülés összehívására két ok miatt került 
sor. Az első napirendet a Pest Megyei Közigazgatási Hivatal törvényességi 
észrevétele alapján, az alpolgármester választással kapcsolatos mulasztásos 
törvénysértés megszüntetése érdekében kéri tárgyalni.  
A második napirendi pont Budavári György kezdeményezése, előterjesztése, a 
Budaörs, Szabadság út – Stefánia utca – Vasvári Pál utca – Pozsonyi utca – Petőfi 
Sándor utca által határolt területre vonatkozó változtatási tilalom 
meghosszabbítására. 
Megkérdezi, hogy a napirenddel kapcsolatban van-e valakinek észrevétele.  
Felteszi  szavazásra a napirendet, melyet a Képviselő-testület 23 egyhangú igen 
szavazattal elfogadott.  
 
 
 

                                                 
∗ A jegyzőkönyv összeállításának időpontja: 2007. január 16. 
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1/2007.(I.15.) ÖKT sz.    határozat 

Napirend 
 
1.) Alpolgármester választás 
2.) Budaörs, Szabadság út-Stefánia utca-Vasvári Pál utca-Pozsonyi utca-Petőfi 

Sándor utca által határolt területre vonatkozó változási tilalom meghosszabbítása 
 
 
 Napirend tárgyalása: 
 
1.) Alpolgármester választás 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Az alpolgármester-választás napirendhez 
hozzáfűzi, hogy készített egy kiegészítést ehhez a napirendhez, mely szerint dr. 
Kisfalvi Pétert jelöli alpolgármesternek a dr. Szabóné Müller Timea helyett 
(jegyzőkönyv melléklete).  
 
dr. Nagy Tamás képviselő (ügyrendi kérdésben kér szót):  tekintettel arra, hogy az 
első napirendi ponttal kapcsolatban változás van az eredeti előterjesztéshez képest, 
tárgyalási szünetet kér.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: 10 perc tárgyalási szünetet rendel el. 
 
SZÜNET 
 
SZÜNET UTÁN 
 
 
Dr. Szabóné Müller Timea: elmondja, hogy nagyon fontos, számára és számukra 
hogy a működőképes legyen a város. Nem szólhat az egész csak személyi 
kérdésről, ezért javasolta a polgármester úrnak, hogy ezen a testületi ülésen az 
alpolgármester személyében Kisfalvi Péterről szavazzanak. Jó szívvel ajánlja és kéri, 
támogassák őt, hogy Budaörs egyik alpolgármestere legyen. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A kiegészítő előterjesztés erről szól, vagyis a 
határozati javaslat első pontjában, ahol korábban dr. Szabóné Müller Timea 
képviselőt jelölte alpolgármesternek, most dr. Kisfalvi Pétert javasolta erre a 
tisztségre megválasztani, annak érdekében, hogy a kompromisszum létre jöhessen. 
 
dr. Nagy Tamás: az előbb azért kért tárgyalási szünetet, hogy a két frakció, a 
Budaörsi Vállalkozók Egyesülete és a FIDESZ-KDNP frakció egyeztethessen a 
kialakult helyzettel kapcsolatban tekintettel arra, hogy dr. Szabóné Müller Timea volt 
korábban a javasolt személy polgármester úr részéről. Üdvözlik az elmozdulást, de a 
két frakció álláspontja az, hogy egy jobb oldali alpolgármestert szeretnének, ha a 
polgármester úr javasolna, és dr. Kisfalvi Péter a helyi MSZP elnöke ilyen módon 
nem esik bele abba a rendszerbe, amit megfogalmaztak és már hetek, hónapok óta 
kérnek és javasolnak. Ilyen módon nem tudják támogatni dr. Kisfalvi Péter 
alpolgármesterré választását. 
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Wittinghoff Tamás polgármester: ebből egy dolog következik mindenki számára, 
hogy az a tézis, mely szerint dr. Szabóné Müller Timea személyével van bármiféle 
probléma (most világossá vált) erről szó nincs. Ez a nyilatkozat nem lepi meg, nem 
győzi hangsúlyozni, hogy az önkormányzati törvény szelleme és tartalma mit 
tartalmaz az alpolgármester választásra. Most az ő helyetteséről beszélnek, FIDESZ-
KDNP álláspontja a vele szövetséges Budaörsi Vállalkozók Egyesületével együtt az, 
hogy az ő helyettese az legyen akit ők mondanak, miközben a törvény ebben a 
polgármesternek ad kizárólagos jogot a jelölésre. Természetesen mindent lehet 
sokféleképpen értelmezni, ezt ő elég sajátságos értelmezésnek tartja, fenntartja a 
jelölést Kisfalvi Péter személyére. Az előterjesztés azt is tartalmazta, hogy ő a 
kompromisszum érdekében nem kizárólag egy alpolgármesterben gondolkodik, 
hanem elfogadja azt, hogy a másik két frakcióból is legyen egy-egy alpolgármester. 
Kompromisszumos javaslatával szemben van egy diktátum, ennek ő nem fog tudni 
eleget tenni. 
 
dr. Nagy Tamás: Immár sokadik alkalommal visszautasítja polgármester úr szavait, 
amit polgármester úr megfogalmazott az egész egyszerűen nem felel meg a  
valóságnak, ugyanis a nevet cserélte ki az előterjesztésben, de ugyanaz a metódus , 
vagyis ha és amennyiben polgármester úr által javasolt személy elfogadásra kerül , 
akkor jöhetnek egyáltalán szóba azok a személyek akik az előterjesztésben 
szerepelnek. Azt gondolja, ha valami, akkor ez a diktátum. Mindenki maga 
végiggondolhatja, hogy ez mennyire demokratikus megoldás, amit polgármester úr 
az előterjesztésben javasol. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Tudja, hogy képviselő úr elég sajátságosan 
értelmezi az önkormányzati törvényt és a demokráciát is, de az önkormányzati 
törvény kizárólagos jogot ad a polgármesternek a helyettese megválasztásának a 
megnevezésében. Akkor, hogy ha a  képviselő úr azt tartja demokratikusnak, hogy 
neki azt kell megneveznie, akit a képviselő úr mond, akkor egyfajta demokrácia 
értelmezésbeli különbség valóban van közöttük. 
 
dr. Szabóné Müller Tímea: Elmondja, hogy sokadik alkalommal tesznek lépést 
afelé, hogy kompromisszumot kössenek. Nagyon sok alkalommal próbáltak 
tárgyalásokat kezdeményezni, hol a tárgyalás jött össze, hol a kompromisszum nem 
jött össze, nem tudtak közös nevezőre jutni. Most ismételten tettek egy lépést, hogy 
működni tudjon a város. Felhívja a képviselőtársai figyelmét arra, hogy sokáig nem 
fogják tudni ezt így csinálni. Elindultak onnan, hogy legyen egy-egy alpolgármester, 
jobb oldalról és baloldalról. Ez a jobb oldali frakcióknak és a vállalkozóknak nem 
tetszett, akkor azt mondták, rendben, legyen mindkét frakcióból egy-egy 
alpolgármester és legyen egy baloldali alpolgármester. Ez sem volt jó. Szóba került 
az, ha a FIDESZ-KDNP frakció úgy kívánja, akkor legyen tőlük két alpolgármester, 
csak végre működjön a város. Azt szeretné, hogy lássák a képviselőtársak, és 
érezzék ennek a felelősségét. Elmondja, hogy lehet itt erőből politizálni, de 
működtetniük kell a várost. Végre próbáljanak meg lépést tenni afelé, hogy valami 
kompromisszumra jussanak. Következő hetekre gondol, hogy mit tudnak még lépni. 
Az ő frakciójuk mit tud még kezdeményezni, hogy valamerre elmozduljon ez a dolog. 
Nekilátnak úgy a következő hónapban a költségvetésnek, és a költésvetési 
tárgyalásaik erősödni fognak, szinte ellehetetlenítik a Városháza működését. Megkéri 
a képviselőket, hogy a következő héten próbáljanak megfogalmazni egy 
kompromisszumot, mert nem látja, hogy miben tudnak még engedni. Október 1-jén 
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kimondódott arról az oldalról, hogy egy Fideszes alpolgármester lehet, és arról az 
oldalról nem volt semmilyen irányban elmozdulás. Ők is itt vannak, és ezen nem 
tudnak változtatni, 11-en ebben a frakcióban itt ülnek. Így döntöttek a lakosok. 
Megpróbálhatják úgy működtetni a várost, hogy őket nem veszik figyelembe, de 
mégiscsak együtt kell dolgozniuk. Előttük áll egy hónap a következő testületi ülésig, 
arra kéri a képviselőket, hogy gondolkozzanak el, és valami javaslattal jöjjenek. Ők 
nyitottak voltak arra, hogy meglépjék azokat a dolgokat, amely alapján előre 
tudnának mozdulni.  
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Kéri, hogy válasszanak Szavazatszámláló 
Bizottságot a titkos szavazás lebonyolításához. Jelzi, hogy a jelölt, Kisfalvi Péter az 
ülésen nem tud jelen lenni vesegörcse miatt, de  két nyilatkozata is nála van 
(jegyzőkönyv melléklete) az egyikben hozzájárul a nyílt ülésen való tárgyaláshoz, a 
másikban pedig elvállalja a jelölést.  
Javaslatot tesz a szavazatszámláló Bizottság tagjaira: Káhn János, Takács Viktor és 
Romsics Sándor személyében. 
Felteszi szavazásra, hogy Romsics Sándor elnökletével Káhn János és Takács 
Viktor legyenek a szavazatszámláló bizottság tagjai.  
A Képviselő-testület 23 egyhangú igen szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 
2/2007.(I.15.) ÖKT sz.    határozat 
 
Szavazatszámláló Bizottság megválasztása 
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az alpolgármester választás titkos 
szavazásának lebonyolításához Szavazatszámláló Bizottságot választ, melynek 
elnöke: Romsics Sándor, tagjai: Káhn János, Takács Viktor.  
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: A szavazás idejére szünetet rendel el. 
 
SZÜNET 
 
SZÜNET UTÁN 
 
Romsics Sándor: Ismerteti a szavazás eredményét. Megállapítja, hogy a leadott 
szavazatok száma 23. Érvényes szavazatok száma 10, az érvénytelen szavazatok 
száma 13, így nem kapta meg a megválasztáshoz szükséges minősített többséget 
dr. Kisfalvi Péter.  
 
3/2007.(I.15.) ÖKT sz.    határozat 
 
Alpolgármester választás  
 
Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete kellő többség hiányában nem 
választotta meg dr. Kisfalvi Péter képviselőt alpolgármesternek.  
 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Megállapítja, hogy nem sikerült a mulasztásos 
törvénysértést megszüntetni. 
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2.) Budaörs, Szabadság út-Stefánia utca-Vasvári Pál utca-Pozsonyi utca-Petőfi 
Sándor utca által határolt területre vonatkozó változási tilalom 
meghosszabbítása 

 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: elmondja, hogy az előterjesztést Budavári 
György terjesztette be valamennyi FIDESZ-KDNP- Vállalkozók Egyesülete 
képviselőinek aláírásával. Megkérdezi képviselő urat, hogy kívánja-e kiegészíteni az 
előterjesztést? 
 
Budavári György: már egy évvel ezelőtt is hoztak egy határozatot, mely szerint 
mielőtt lejárna a változtatási tilalom a Képviselő-testület dönteni kíván ebben a 
kérdésben, kéri képviselő társait a lakosság kérését is tolmácsolva, hogy a 
változtatási tilalmat  továbbiakban is rendelje el az előterjesztés szerint. 
 
Wittinghoff Tamás polgármester: Felteszi szavazásra az előterjesztést, melyet a 
Képviselő-testület 16 igen, 7 tartózkodással elfogadott.  
 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
1/2007. (I.18.) rendelete  

 
Budaörs, Szabadság út –  Stefánia u. – Vasvári Pál u. – Pozsonyi u. – Petőfi 

Sándor u. által határolt területre változtatási tilalom elrendeléséről szóló  
 

7/2006.(I.31.) ÖKT rendelet módosításáról 
 

1. § 
  
A Budaörs, Szabadság út – Stefánia u. – Vasvári Pál u. – Pozsonyi u. – Petőfi 
Sándor u. által határolt területre változtatási tilalom elrendeléséről szóló 
7/2006.(I.31.) ÖKT. rendelet 2. § (1) bekezdése az alábbiak szerint módosul: 
 
„(1) A településrendezési feladatok megvalósítása érdekében, annak céljából, hogy 
az érintett telektulajdonosok érdekei ne sérüljenek, a területre vonatkozó 
szabályozási terv és helyi építési szabályzat elkészítéséig a Képviselő-testület 
változtatási tilalmat rendel el az 1. §-ban meghatározott területre.” 
 

2. § 
 
E rendelet 2007. február elsején lép hatályba. 
 
 
Budaörs, 2007. január 15.  
 
 
 
        Wittinghoff Tamás  Tevanné dr. Südi Annamária 
 polgármester             jegyző 
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Wittinghoff Tamás polgármester: Megköszöni a képviselő-testület munkáját, az 
ülést 1549-kor bezárja.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

 
Wittinghoff Tamás     Tevanné dr. Südi Annamária 
     polgármester               jegyző 
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